
70 % CO2 reduktion og en Egholm motorvej. Det hænger overhovedet ikke sammen ! 

 

Klima 

Jeg er imod en motorvej i Egholmlinjen af virkelig mange grunde. Nye motorvejslinjeføringer er en forældet 

måde at løse de trafikmæssige udfordringer på i en tid, hvor især klima og nedbringelse af CO2-udledningen er 
i fokus. Selve byggeriet af motorvejen vil udlede en voldsom mængde CO2, i form af at selve anlægsarbejdet 

og produktionen af beton og asfalt udgør en stor CO2-belastning. Hertil kommer den øgede mængde trafik, som 

en ny vejforbindelse vil medføre. Selvom der forventes elbiler på vejene de kommende år, udgør de stadig en 
klimabelastning, om end den er mindre set over bilens samlede levetid. Danmark har sat sig som mål i 

klimaloven at reducere udledningen af CO2 med 70 % i 2030, og i det lys bør alle nye motorveje vurderes. Og 
der bør indgå en vurdering af alternative løsninger. 
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